
 

 

Woerden, 11 juni 2024 

Aan: het college van Burgemeester en Wethouders 

Van: fractie LijstvanderDoes 

 

Betreft: Schriftelijke vragen ex. artikel 42 RvO van LijstvanderDoes inzake Onrust op 

Reijerscop 

Toelichting: 

Bij LvdD zijn diverse signalen binnen gekomen die wijzen op het ontstaan van nog grotere 

onrust op Reijerscop over de plaatsing van windturbines. Ook in het Kontakt verschijnt een 

artikel en als reactie een ingezonden stuk van een agrariër met een duidelijk financieel belang! 

LvdD maakt zich zorgen dat de steeds verder oplopende onrust gaat uitmonden in een 

vergiftigde sfeer (zoals in Meede) in de voorheen zo hechte gemeenschap van Reijerscop. 

Zoals bekend is er nog een Gebiedsproces aan de gang in het kader van participatie met de 

omwonenden en belanghebbenden. Dit proces is nog niet afgerond, en ook het beloofde 

onderzoek naar de gezondheidsaspecten van windturbines is nog niet bij de raad verschenen. 

Een van de bewoners is in gesprek met Wageningen Universiteit, over een onderzoek naar en 

gevolgen van windturbines voor de gezondheid van mens en dier.  

Wij horen dat bij alle grote windturbines olieachtige stoffen lekken en de bodem vervuilen. 

Tevens is veel te doen over de schadelijke stof Bisfenol A (BPA) dat verwerkt zit in de 

epoxylaag van de wieken, er door het draaien van de wieken afslijt, en ook die stof de bodem 

gaat vervuilen. Van Bisfenol A is bewezen, dat het al in kleine hoeveelheden gevaarlijk is 

voor de gezondheid van mens en dier, omdat het een hormoon verstorend effect heeft. Hier 

voor moet zeker een 0-meting op water en bodemkwaliteit komen.  

Geluiden bereiken ons dat er, vooruitlopend op het afronden van het gebiedsproces en het 

gezondheidsrapport, er al vergaande contacten zijn met ontwikkelaars, zoals de Windunie en 

WoerdenEnergie en één agrariër (hierna te noemen de agrariër) die wel turbines op zijn land 

wil en dat er zelfs al overeenkomsten tussen diverse bedrijven en overheid zouden zijn 

getekend? 

Dit roept bij LvdD de volgende vragen op: 

1. Is het waar dat in Reijerscop een omgevingsmanager van de gemeente actief is? 

Wat is zijn/haar rol in het Gebiedsproces dat momenteel gaande is? 



2. Hoe staat het met de voortgang van het gebiedsproces Reijerscop? Hoe staat het 

met de voortgang van het gezondheidsrapport? 

3. Is de wethouder bekend met het feit dat alle grote turbines olieachtige vloeistoffen 

lekken (tot in de bodem) en regelmatig bijgevuld dienen te worden? 

4. Is de wethouder bekend met het feit dat in de wieken Bisfenol A zit, en dat deze 

stof bewezen slecht is voor de hormoonhuishouding van mens en dier? Is de 

wethouder ermee bekend dat ook dit gif de bodem kan verontreinigen?  

5. Kan de wethouder toezeggen om een nulmeting te doen voor bodem en water in 

Reijerscop? 

6. Klopt het dat er 1 agrariër actief is in Reijerscop die graag een turbine op zijn land 

wil als oude dag voorziening? 

7. Hoeveel geld krijgt de agrariër per windturbine voor plaatsing op zijn land? Is dit 

een vergoeding naast die van de grondvergoeding, die elke agrariër krijgt als hij/zij 

meedoet in de coöperatie? 

8. Krijgt de agrariër ook nog een deel van de opbrengst/winst van elke turbine per 

jaar? 

9. Zijn er nog subsidies van de Gemeente/Provincie/het Rijk, die zijn toegezegd aan 

de agrariër, omdat deze zijn grond ter beschikking stelt dan wel verkoopt? Dan wel 

een coöperatie tot stand gaat brengen? 

10. Hoeveel hectare grond heeft de agrariër in Reijerscop en hoeveel stelt deze ter 

beschikking voor de windturbines? 

11. Moet een investeerder/agrariër zelf investeren bij de bouw van turbines, en zo ja, 

hoeveel? 

12. Klopt het dat de agrariër uit Reijerscop met het idee van 5 windturbines op 

Reijerscop en/of zijn grond kwam? 

13. Indien ja, wat is de reactie van de wethouder hierop geweest? Heeft de gemeente 

hiervoor menskracht dan wel gelden vrijgemaakt? 

14. Heeft de agrariër zelf voldoende land voor plaatsing van 5 turbines? Indien nee, 

waar komt dan de overige grond voor plaatsing van eventueel meer dan 1 turbine 

vandaan? 

15. Er zijn in Reijerscop verschillende verpachters van land aanwezig, zoals Duitse 

Orde, Vitens en Utrechts Weeshuis. Deze verpachters hebben dit land via erfrecht 

verworven, klopt dit? Deze partijen verpachten grond aan boeren, blijven zelf 

eigenaar van de desbetreffende grond/percelen, maar wonen niet in Reijerscop 

klopt dit?  

16. Klopt het dat het Waterschap ook een grondeigenaar/belanghebbende is in 

Reijerscop? En is dit een andere partij dan Vitens? 

17. Klopt het dat de Provincie ook land in bezit heeft op Reijerscop? 

18. Een lokaal initiatief in Reijerscop zou bestaan uit de agrariër en een aantal 

verpachters plus de provincie. Klopt dit, indien ja, hoe lokaal is dit initiatief dan 

nog te noemen? 

19. Heeft de wethouder afspraken gemaakt met de agrariër en zo ja, welke afspraken 

zijn gemaakt? 



20. We horen zeggen dat de agrariër bepaalt wie er voorzien wordt van informatie 

(grondeigenaren)  en wie niet. Is dit de coöperatie die de wethouder wil?  

21. Wat gaat de wethouder/omgevingsmanager eraan doen, zodat alle 

bewoners/eigenaren de beschikbare informatie krijgen? 

22. Heeft de wethouder afspraken gemaakt of getekend met de Windunie?  Of… heeft 

de agrariër de Windunie erbij gehaald en/of contracten getekend? 

23. Hoe kan het dat de gemeente de grondeigenaren van Reijerscop uitnodigt en dat 

daar leden van de Waterwolf (windpark dat met de commerciële Windunie 

samenwerkt) bij aanwezig zijn? Zijn hier vanuit de gemeente afspraken over 

gemaakt?  

24. Heeft de wethouder afspraken gemaakt of getekend met de gedeputeerde van de 

Provincie? 

25. Heeft de wethouder afspraken gemaakt of getekend met andere bedrijven of 

overheidsinstellingen? 

26. Er wordt gesproken over 90% lokaal eigendom: tot hoeveel km strekt lokaal? Wat 

is de definitie van lokaal? Graag nader formuleren. 

27. Welke garantie kan de wethouder geven dat de stroom van eventuele windturbines, 

als ze gebouwd worden, ook afgenomen kan worden? 

28. Is Stedin ook een investeerder, indien ja, wie gaat de investering van Stedin 

betalen? In welk  jaar kan Stedin de garantie geven dat er wordt aangesloten op het 

energienet? 

29. Hoe gaat de wethouder invulling geven aan de zorgplicht die de gemeente heeft 

voor haar inwoners. Op welke gebieden en hoe gaat de wethouder het 

voorzorgbeginsel zorgplicht toepassen? Graag per onderdeel uitwerken zodat het 

duidelijk en begrijpelijk is voor elke inwoner.  

30. Kan de wethouder ervoor zorgen dat het toetsingskader windturbines niet tijdens 

het zomerreces wordt vrijgegeven? Bewoners willen graag voldoende tijd en 

mogelijkheid hebben om dit te bestuderen. Kan de wethouder dit toezeggen? 

 

Ik verzoek u om deze vragen zo snel als mogelijk, maar in ieder geval binnen wettelijk 

vastgestelde termijn, schriftelijk te beantwoorden. 

 

Namens de fractie LijstvanderDoes,  

Monique Verheyen en Lenie van Leeuwen 


